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P R O T O K Ó Ł  nr   LXIII / 2023 

z  sesji Rady Gminy Zblewo odbytej dnia 30 stycznia 2023r. 

 

Lista obecności Radnych w załączeniu do niniejszego protokołu. Ponadto udział w sesji wzięli: Wójt 

Gminy Artur Herold, Skarbnik Gminy Hanna Puttkammer, Sekretarz Gminy Daniel Szpręga, 

kierownicy referatów i jednostek organizacyjnych gminy oraz zaproszeni goście. Lista obecności 

zaproszonych gości w załączeniu do niniejszego protokołu. Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku 

Kultury w Zblewie. Rozpoczęła się o  godz.16.00 

Porządek obrad:                  

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji oraz stwierdzenie jej prawomocności, 

b) wykreślenie z porządku obrad punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2038, 

c) zatwierdzenie porządku obrad, 

d) przyjęcie protokołu z sesji odbytej dnia 29 grudnia 2022r. 

e) przyjęcie protokołu z sesji odbytej dnia 13 stycznia 2023r. 

2. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesjach w dniach 21 i 29 grudnia 

2022r., 13 stycznia r. oraz z działalności w okresie międzysesyjnym. 

3. Apel samorządu Gminy Zblewo skierowany  do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i 

Autostrad w kontekście przebudowy DK 22 na odcinku Czarna Woda – Zblewo. 

4. Ocena skuteczności działań w zakresie porządku publicznego, ochrony przeciwpożarowej i 

ratownictwa  – przedstawienie stanowisk Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystki i Spraw Socjalnych,  

c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w 2022r. 

6. Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w 2022r.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia gminnego Przedszkola w Zblewie poprzez 

zmianę jego siedziby oraz likwidację oddziałów zamiejscowych – poprzedzone stanowiskami 

Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystki i Spraw Socjalnych,  

c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie 

nauczycieli, pobierane przez uczelnie i placówki doskonalenia nauczycieli oraz inne podmioty, 

których zadania statutowe obejmują doskonalenie zawodowe nauczycieli, na które 

dofinansowanie w 2023 r. będzie przyznawane nauczycielom szkół i przedszkoli 

prowadzonych przez Gminę  Zblewo  – poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystki i Spraw Socjalnych,  

c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu będącej 

podstawą do ustalenia zwrotu kosztu rodzicom dowożącym dzieci, młodzież i uczniów 

niepełnosprawnych do placówek oświatowych – poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystki i Spraw Socjalnych,  

c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku i 

żywności dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w 

domu” na lata 2019-2023 – poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystki i Spraw Socjalnych,  

c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w 

formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim 

rządowym programem   „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 – poprzedzone 

stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystki i Spraw Socjalnych,  

c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023r. – poprzedzone stanowiskami 

Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystki i Spraw Socjalnych,  

c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

13. Wolne wnioski i informacje. 

14. Zakończenie.  

          

Ad.1  

Przewodniczący Rady Gminy p.Leszek Burczyk  otworzył LXIII sesję  Rady Gminy Zblewo. Powitał 

Panią i Panów Radnych, Pana Wójta, Panią Skarbnik, Pana Sekretarza, Kierownika Posterunku 

Policji, Komendanta Gminnego OSP, Panią Dyrektor Szkoły Podstawowej w Borzechowie, Panią 

Kierownik Zakładu Komunalnego, Pana mecenasa, Panią Kierownik Gminnego Ośrodka Kultury, 

Panią Dyrektor Biblioteki, Kierownika Centrum Usług Wspólnych, sołtysów z terenu Gminy: Pana 

sołtysa z Pałubinka, Panią sołtys z Borzechowa, Pana sołtysa z Pinczyna,   Kierownika Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej, Panią Kierownik Referatu Rozwoju oraz pracowników Urzędu Gminy.  

Stwierdził, że sesja jest władna do podejmowania uchwał, gdyż obecnych jest 12 Radnych na  stan 

Rady 15. 

Nieobecni Radni : M.Burczyk, S.Fojut, R.Kamiński. 

Kolejnym punktem spraw regulaminowych było zatwierdzenie porządku obrad.   
Porządek sesji Radni otrzymali wraz z materiałami i  Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że 

wpłynął wniosek Pana Wójta o wykreślenie z porządku obrad punktu dotyczącego podjęcia uchwały w 

sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2038 i odczytał ten wniosek. 

Wniosek w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Innych wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. 

Za wykreśleniem z porządku obrad punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2038 głosowało 12 Radnych. Imienny wykaz z 

głosowania w załączeniu do niniejszego protokołu.  

Za zatwierdzeniem porządku obrad, z wcześniej przegłosowaną zmianą, głosowało 12 Radnych. 

Imienny wykaz z głosowania w załączeniu do niniejszego protokołu.  

Za przyjęciem protokołu z sesji odbytej dnia 29 grudnia 2022r.  głosowało 12 Radnych. Imienny wykaz 

z głosowania w załączeniu do niniejszego protokołu.  

Za przyjęciem protokołu z sesji odbytej dnia 13 stycznia 2023r.  głosowało 12 Radnych. Imienny 

wykaz z głosowania w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 



3 
 

Ad.2 

Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesjach w dniach 21 i 29 grudnia 2022r., 13 

stycznia r. oraz z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Informacja w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Do przedstawionej informacji pytań nie zgłoszono. 

 

Ad.3 

Apel samorządu Gminy Zblewo skierowany  do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w 

kontekście przebudowy DK 22 na odcinku Czarna Woda – Zblewo. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że jest to dla naszej Rady coś nietypowego, bo nie jest to 

forma uchwały, jest to forma apletu, który jest też przewidziany w statucie Rady Gminy Zblewo, jeżeli  

chodzi o podejmowanie. Takie apele mają wzywać określone podmioty zewnętrzne do pewnego 

działania, do pewnego zastosowania się do tego apelu. Wszyscy Państwo wiedzą, w przestrzeni 

publicznej jest już temat przebudowy odcinka drogi krajowej nr 22 między Czarną Wodą, a Zblewem, 

łącznie ze skrzyżowaniem, które stanowi skrzyżowanie z drogą 214. Pojawiło się na stronie Gminy 

Zblewo też obwieszczenie Wójta Gminy Kaliska prowadzącego postępowanie środowiskowe, że 

można zgłaszać różne wnioski, uwagi do koncepcji tej przebudowy. W związku tym, po rozmowach z 

Panem Wójtem i w ramach rozmów z Radnymi, a także czynnikami społecznymi, doszłyśmy do 

wniosku, żeby taki apel wystosować do inwestora,  którym jest Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i 

Autostrad, co nie przeszkadza też tego apelu stosować w lobbowaniu przebudowy tej drogi w tym 

kierunku, jakim nam zależy na przebudowie, a szczególnie naszym mieszkańcom, też poprzez inne 

czynniki, chociażby parlamentarzystów z Pomorza, z tego okręgu wyborczego, który nas reprezentuje, 

czyli okręgu senatorskiego i okręgu do Sejmu, a także innych różnych czynników. Taki apel był 

omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy i on się właściwie tam jakby ukształtował, w 

tej formule, która jest dzisiaj do podjęcia poprzez głosowanie.    

Radny p.A. Baran zapytał, czy na tym etapie projektu tej drogi jeszcze mamy jakieś szanse na 

zmiany? 

Wójt Gminy odpowiedział, że tak, zawsze są jakieś szanse jeśli jest widoczne zaangażowanie, tym 

bardziej społeczne Szanownych Radnych, taki akces wyjątkowy i szczególny, myślę, że tak, jak 

najbardziej. Bo taki apel, rozmawialiśmy też  z Zarządem, że jest jak najbardziej  dopuszczalny i 

będzie rozpatrywany.  

Przewodniczący Rady Gminy dodał, że taki apel jest na pewno czymś co silniej wybrzmi w stosunku 

do poszczególnych jakichś  wniosków, poszczególnych jakichś stron, które są zainteresowane tą 

przebudową. Panie Mateuszu, kiedy myśmy dostali jako Gmina tę propozycję? 

p.M.Stypa odpowiedział, że te dwie koncepcje zostały przedstawione w zeszłym roku, w okolicach 

listopada. 

Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił,  że w okolicach listopada były przedstawione przez 

projektantów dwie koncepcje różniące się między sobą, jeżeli chodzi o stronę techniczną, natomiast 

bardzo zbliżone pod względem kosztorysowym. Myśmy te koncepcje obejrzeli. Ja widziałem w piątek 

koncepcję z rondem, natomiast w poniedziałek do dyskusji była tylko przedstawiona koncepcja ze 

skrzyżowaniem z drogą 214, czy skrzyżowaniem po przebudowie tego które jest, ale podobnym, w 

podobnej formule, czyli skrzyżowanie ze strumieniami kierowania ruchu poprzez sygnalizację świetlą. 

Natomiast było tam pismo wystosowane do inwestora. Inwestor do wielu uwag odniósł się pozytywnie, 

chociaż stoi na stanowisku, a propos tych kilku rzeczy, że to są albo nie do zmiany, albo będą 

generowały dodatkowe koszty.   

Radny p.J. Schűtzmann poinformował, że na terenie miejscowości Bytonia doszło też między innymi  

w tej sprawie do konsultacji społecznej, gdzie dano możliwość mieszkańcom i uważam, że bardzo 

dobrze stanowisko zostało przedstawione, określone zasady jakich oczekują, bo to są sąsiedzi zaraz 

można powiedzieć, no i tutaj skierowano dokument do Urzędu Gminy, do Pana Wójta, który zapewnił, 

że zostanie przesłany do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. 

Przewodniczący Rady Gminy odnośnie tego apelu powiedział, to też sygnatariuszem  tego apelu, 

oprócz Rady Gminy jest  Pan  Wójt Gminy Zblewo. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał apel. 
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Za podjęciem apelu głosowało 12 Radych.  

Apel w załączeniu do niniejszego protokołu.   

Przewodniczący Rady Gminy dodał, że ten apel przyczyni się chociażby do innego spojrzenia 

projektantów  i Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad na przebudowę tego odcinka i będzie jakby  

zaczątkiem, bo za chwilę będziemy mieli przebudowę następnego odcinka między Miradowem, a 

Sucuminem, gdzie też mamy pewne uwagi do tej koncepcji,  dobrej współpracy i dokonania się tego, 

czego oczekują mieszkańcy  i tu najbliżej korzystający z tych ciągów komunikacyjnych. 

 

Ad.4 

Ocena skuteczności działań w zakresie porządku publicznego, ochrony przeciwpożarowej i 

ratownictwa. 

Informacje na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu.  

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.M. Drawski. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystki i Spraw Socjalnych przedstawił  Radny 

p. M.Kubik 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.J. Schűtzmann. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że  mamy dzisiaj na sali obrad obecnych zarówno Pana 

Kierownika Posterunku Policji w  Zblewie i Pana Komendanta Gminnego Ochotniczych Straży 

Pożarnych. Poprosiliśmy te dwie instytucje o przedstawienie wcześniej sprawozdań z działalności za 

rok 2022. Dziękuję przede wszystkim Panom za obecność bo wiem, że Wasze obowiązki czasami nie 

pozwalają uczestniczyć w obradach sesji czy komisji. Niemniej dzisiaj Panowie znaleźliście dla nas 

czas i za serdecznie w imieniu całej Rady dziękuję. Zarówno Policja  przedstawiła Radnym 

sprawozdanie z działalności Posterunku Policji w roku 2022 i Radni mieli takie sprawozdanie do 

wglądu w swoich sprawozdaniach jak i Komendant Gminny  Ochotniczej Straży Pożarnej przystawił 

też takie sprawozdanie Radzie.  

Radny p.M.Kubik powiedział, że analizując sprawozdanie Kierownika Posterunku Policji patrzę, że jest 

jedno postępowanie przygotowawcze w sprawie ustawy o przeciwdziałaniu narkomanii, chodzi 

posiadanie  narkotyków. To nie jest błąd? 

p.S. Cieszyński – Kierownik Posterunku Policji, że to nie jest błąd, było tylko jedno postępowanie.  

Radny p.M.Kubik zapytał, czy nie było żadnych innych sytuacji, które nie kończyły się postępowaniem, 

czy były? 

p.S. Cieszyński – Kierownik Posterunku Policji odpowiedział, że nie było. Jeżeli jest jedno 

postępowanie, to jeden czyn został udowodniony zgodnie z ustawą o zapobieganiu narkomanii. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ta statystyka mówi o postępowaniach zakończonych w jakiś 

sposób, czy prowadzonych tylko niekoniecznie zakończonych? 

p.S. Cieszyński – Kierownik Posterunku Policji odpowiedział, że chodzi o postępowania prowadzone w 

jakikolwiek sposób. Te postępowania kończyły się w różnoraki sposób. To były postępowania 

kończące się bądź aktem oskarżenia, bądź umorzeniem. Chodziło mi o to, żeby tutaj Radnym 

przedstawić mniej  więcej jakiego rodzaju postępowania prowadzimy, a w jaki sposób się zakończyły 

to już jest temat na odrębny materiał. Nic  nie stoi na przeszkodzie, abym wskazał tego typu statystyki, 

które postępowania kończyły się aktem oskarżenia, a które umorzeniem, ale to już bym musiał rozbić 

w sposób szczegółowy. 

Radny p.A. Baran poinformował, że we wszystkich punktach prawie jest tak samo jak w zeszłym roku, 

ale w jednym punkcie, uchylanie się od alimentów,  wzrost aż o 19 osób. Co się stało? 

p.S. Cieszyński – Kierownik Posterunku Policji odpowiedział, że ciężko mi się odnieść do tego, bo z 

doświadczenia wiem, że większość tych postępowań jest zainicjowanych przez komornika, który ściga 

alimenciarzy.  Dlatego  nie jestem w stanie stwierdzić, na jakiej podstawie komornik zawiadamia. 

Widocznie stwierdza, że jest podejrzenie popełnienia  przestępstwa uchylania się od alimentów, a 

zgodnie z Kodeksem Postępowania Karnego ma obowiązek zawiadomić. Zawiadomił o 19 

postępowaniach więcej i takie postępowania przeprowadziliśmy. Swojego czasu przepisy o alimentacji 

się troszeczkę zmieniły, tych postępowań przybyło z uwagi na fakt, że w poprzedniej doktrynie karnej 
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był zapis, że kto uporczywie uchyla się od płacenia alimentów i wtedy taką uporczywość  było bardzo 

ciężko udowodnić. Wystarczyło, że sprawca udokumentował, że jest zarejestrowany w Urzędzie Pracy 

i już nie mogliśmy napisać, że nielegalnie pracuje, jak był zarejestrowany w Urzędzie Pracy, więc był 

osobą aktywnie poszukującą pracy i sprawy były umarzane. Natomiast w tej chwili, od 2017r. 

troszeczkę te przepisy się zmieniły i nie jest tak łatwo się po prostu od tego wytłumaczyć. Jak się 

chciało zrobić dzieci, to trzeba na nie płacić. Natomiast te postępowania są głównie zainicjowane  

przez komornika bądź Ośrodek Pomocy Społecznej.  

Przewodniczący Rady Gminy zauważył, że w tym sprawozdaniu są tylko działania Waszego 

Posterunku. Jeżeli działanie prowadzi Komenda Powiatowa Policji to tych danych tutaj nie ma?  

p.S. Cieszyński – Kierownik Posterunku Policji potwierdził, że tych danych tutaj nie ma, to są nasze 

postępowania. Mamy czterech policjantów zajmujących się prowadzeniem postępowań  

przygotowawczych.  W Starogardzie jest ich dużo więcej, bo mają dużo więcej postępowań  

Radny p.A. Laskiewicz podziękował Panu Komendantowi i całemu Posterunkowi Policji za interwencję 

na placu 700-lecia. Od jakiegoś czasu jest mniej szaleństwa. 

p.S. Cieszyński – Kierownik Posterunku Policji potwierdził, że działają w tej sprawie, znają temat. Ten 

temat  ciągnie się od wielu lat. Jednych młodych ludzi doceniamy, jednak później na ich miejsce 

pojawiają się następni. Teraz kary są dużo większe za tego typu przewinienie i to trochę podziałało na 

wyobraźnię tych młodych ludzi. Nie ma na to tolerancji ze strony moich policjantów.  

Za przyjęciem pozytywnej oceny podejmowanych działań w zakresie porządku publicznego, ochrony 

przeciwpożarowej i ratownictwa głosowało 12 Radnych. Imienny wykaz z głosowania w załączeniu do 

niniejszego protokołu.  

 

Ad.5 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w 2022r. 

Radny p.Z. Bahr przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w 2022r. Sprawozdanie 

w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Panowie z Komisji stwierdziliście, że działania na tych 

inwestycjach wszystkich wymienionych, czyli szatnia na stadionie, ulice na osiedlu, przedszkole i 

oczyszczalnia ścieków był zgodny z harmonogramem. 

Radny p.A.Baran wyjaśnił, że w tym czasie jak myśmy kontrolowali tak było. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czyli  później się tak opóźniło?  

Radny p.Z. Bahr odpowiedział, że wszyscy wiemy o tym z jakich powodów, ale jak była kontrola Panie 

Przewodniczący to wszystko było ok. Czy coś jeszcze dodać? 

Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział że nie,  jeżeli  na dzień kontroli było wszystko zgodnie 

harmonogramem. Jeżeli harmonogram się wydłużył to nie mogę mieć zastrzeżeń absolutnie do tych 

tematów. Mnie się akurat przedszkole kojarzy z takimi utworami sprzed prawie czterdziestu lat 

„Niekończąca się historia”.  

Wójt Gminy  stwierdził, że najważniejsze, że jest koniec i wszyscy są zadowoleni, a historia ta 

skończyła się  bardzo dobrze Panie Przewodniczący, bo równie dobrze mogliśmy nie skończyć tego, 

jak wiele gmin to zrobiło. Ja bym tak zakończył.   

Radny p.Z. Bahr powiedział, że najważniejsze Panie Przewodniczący, że mamy przedszkole, że 

mamy  stadion, że mamy szatnię, że możemy się z tego cieszyć i możemy się chwalić przed innymi 

osobami, które naprawdę nam zazdroszczą. Wierzy mi Pan. 

Przewodniczący Rady Gminy potwierdził, że to  zdecydowanie jest prawdą.  

Radny p.Z.Bahr dodał, Panie Przewodniczący, ja się poruszam po różnych obiektach sportowych i 

naprawdę tutaj do Zblewa jak teraz przyjeżdżają sportowcy to naprawdę to jak pójdzie w eter, w świat, 

to takie drużyny markowe też będą  chciały mieć tutaj obozy sportowe. Także jeżeli chodzi o 

harmonogram, że on się przedłużył, lepiej żeby się  przedłużył i ta inwestycja jest zrobiona niż, aby do 

tej pory jeszcze była budowa. Dla mnie to jest super, że to udało się skończyć.  

Przewodniczący Rad Gminy zauważył, że wszystko jeszcze nie, bo szatnia na stadionie nie. 
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Ad.6 

Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w 2022r.  

Radny p.A. Laskiewicz przedstawił sprawozdanie z  działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w 

2022r.  

Sprawozdanie w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.7 

Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia gminnego Przedszkola w Zblewie poprzez zmianę jego 

siedziby oraz likwidację oddziałów zamiejscowych. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.M. Drawski. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystki i Spraw Socjalnych przedstawił  Radny 

p. M.Kubik 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.J. Schűtzmann. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że między czasie dostaliśmy, bo na wspólnym 

posiedzeniu Komisji zadawaliśmy Kierownikowi CUW pytania odnośnie liczby dzieci w 

poszczególnych oddziałach, bo te oddziały przedszkolne są nie tylko w Zblewie. Dzisiaj podejmujemy 

uchwałę odnośnie przedszkola w Zblewie, nowo wybudowanego budynku i dzisiaj tam dzieci po raz 

pierwszy trafiły do tego budynku i mogły odbywać zajęcia. Dzisiaj przedstawił Pan Kierownik obraz 

jakby wszystkich   oddziałów przedszkolnych, zarówno przy szkołach podstawowych w naszej gminie, 

jak i także oddziałów  przedszkolnych w przedszkolach. Macie Państwo taki obraz. Wzrasta nam 

między rokiem 2022, gdzie ta ilość była 517 do 575, czyli o 58 miejsc. 

Wójt  Gminy powiedział, że plus oddziały przy szkołach, to jest razem 88 miejsc różnicy z roku do 

roku. Panie Przewodniczący jeszcze tam można razem zsumować. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy to znaczy,  że  wskaźnik wzrostu to  jest te 58 miejsc i dla 

tych 58 dzieci my w tej chwili nie mamy miejsca, czy mamy ? 

Wójt Gminy odpowiedział, że ja patrzę przez pryzmat całości i te oddziały przyszkolne i tak samo te 

przedszkola. To razem jest 58 plus tam u góry jest taka tabela i trzeba dodać te inne wartości. Razem 

to wychodzi 88 dzieci. 

p.M.Mischke dodał, że przy każdym przedszkolu mamy jeszcze klubiki dla dzieci młodszych i dlatego 

w sumie w każdym przedszkolu jest pomieszczenie i w każdym z tych pomieszczeń są po cztery 

grupy ośmioosobowe dzieci lub więcej w zależności od tego jaka jest powierzchnia sali. Mamy 27 i 29 

miejsc w klubikach.  

Przewodniczący Rady Gminy zauważył, że Pan Wójt mówił, że jeżeli tam skończymy adaptację sal w 

Kleszczewie na oddziały przedszkolne przy szkole czy przedszkole oddzielne, to ten problem raczej 

rozwiążemy? 

p.M.Mischke wyjaśnił, że podaje dane na stan dzisiejszy. 

Wójt Gminy odpowiedział, że ten problem będzie rozwiązany, bo tam jest  w sumie 49  miejsc w 

Kleszczewie. Tam są dwie sale do adopcji na oddziały i dwa oddziały nam dojdą.  

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że to się dokona na przełomie lata. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że do końca czerwca planujemy zakończyć inwestycję.  

Radny p.A. Baran zapytał, czy wielkość oddziałów jest zależne od metrów kwadratowych sali, czy jak? 

p.M.Mischke  odpowiedział, że wielkość oddziału w przedszkolu to  jest maksymalnie 25 dzieci na 

oddział, w klubiku jest 8 na grupę, ale decyduje też metraż, czyli jeżeli metrów jest mniej to w 

przedszkolu może być też mniej dzieci. Na przykład mieliśmy takie sale w starym przedszkolu w 

Zblewie, albo w starym przedszkolu w Pinczynie i tam ilość dzieci niestety nie mogła być maksymalna.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy można odpowiedzieć na takie pytanie. Teraz wybudowane 

zostało w Zblewie  to przedszkole. Tam jedna sala jest klubikiem, ale pomijając tematy klubików,  na 

ile myśmy usprawnili, na ile  poprawili ten stan zapotrzebowania na przedszkole, na opiekę nad 

dziećmi przedszkolnymi?  

p.M.Mischke odpowiedział że, gdybyśmy przyjęli, że w każdym z przedszkoli zostawiamy tą salę na 

dzieci przedszkolne, to moglibyśmy jeszcze objąć dodatkowo 50 dzieci. Myśmy tu przyjęli taktykę, tu 
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Pan Wójt podjął decyzję, żeby objąć opieką również klubki, czyli te dzieci młodsze, bo takie było 

ogromne zapotrzebowanie. Do  nas ciągle  napływa dość sporo ludzi i co roku mamy tę liczbę 

zwiększoną o kilkadziesiąt dzieci.  

Wójt Gminy dodał, że w przypadku klubików, czyli od 1 do 3 lat mamy braki i to znaczne braki i 

najlepiej, żeby jeszcze takie dwa klubiki powstały, żeby to się wyzerowało. W przypadku starszaków, 

jeśli uruchomimy te dwa oddziały w Kleszczewie to wyzerujemy i będzie dobrze. Natomiast to co Pan 

Marek wskazał, cały czas jest taki pro rozwój, więcej dzieci się rodzi niż osób umiera to po pierwsze,  

a   po drugie dużo osób napływowych jest. To osiedle pokazało nam ten wymiar tej różnicy między 

2022, a 2023r. 

Radny p.A.Laskiewicz odnośnie oddziału w Bytoni zapytał, czy aktualnie mamy tam dwa oddziały? 

p.M.Mischke odpowiedział, że mamy aktualnie dwa oddziały. Tyle dzieci ile się zgłosiło do Bytoni, oni 

zostali wszyscy przyjęci i utworzyliśmy dwa oddziały.  

Radny p.A.Laskiewicz zauważył, że z informacji przedstawionej wynika, że w tym roku będą cztery. 

p.M.Mischke wyjaśnił, że już w Bytoni istniały dwa oddziały, a myśmy dodatkowo utworzyli dwa 

oddziały i na dzisiaj tam są cztery oddziały. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 Radnych. Imienny wykaz z głosowania w załączeniu do 

niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr LXIII/ 465/2023 w sprawie przekształcenia gminnego Przedszkola w Zblewie poprzez 

zmianę jego siedziby oraz likwidację oddziałów zamiejscowych w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.8 

Podjęcie uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz 

ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli, pobierane przez 

uczelnie i placówki doskonalenia nauczycieli oraz inne podmioty, których zadania statutowe obejmują 

doskonalenie zawodowe nauczycieli, na które dofinansowanie w 2023 r. będzie przyznawane 

nauczycielom szkół i przedszkoli prowadzonych przez Gminę  Zblewo. 

 

Godz. 16
43 

 obrady opuścił Radny p.W.Birna. 

 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.M. Drawski. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystki i Spraw Socjalnych przedstawił  Radny 

p. M.Kubik 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.J. Schűtzmann. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Godz. 16
44 

  Radny p.W.Birna wrócił na obrady.  

 

Radny p.A. Baran zapytał, czy wszyscy nauczyciele na naszym terenie mają wykształcenie wyższe, 

czy jeszcze się dokształcają? 

p.M.Mischke odpowiedział, że nie ma nauczycieli bez wyższego wykształcenia. Każdy nauczyciel 

musi mieć wyższe wykształcenie. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ta uwaga odnośnie rozszerzenia katalogu dokształceń, o 

który potencjalnie mogą aspirować nauczyciele pracujący na terenie Gminy Zblewo został rozszerzony 

o to doradztwo zawodowe? 

p.M.Mischke odpowiedział, że w punkcie trzecim dopisano „doradztwo zawodowe”. 

Przewodniczący Rady Gminy dodał, że to nie chodzi o to że muszą, ale mogą. 

p.M.Mischke dodał, że to są możliwości.   

Za podjęciem uchwały głosowało 12 Radnych. Imienny wykaz z głosowania w załączeniu do 

niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr LXIII/ 466/2023 w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli, 

pobierane przez uczelnie i placówki doskonalenia nauczycieli oraz inne podmioty, których zadania 
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statutowe obejmują doskonalenie zawodowe nauczycieli, na które dofinansowanie w 2023 r. będzie 

przyznawane nauczycielom szkół i przedszkoli prowadzonych przez Gminę  Zblewo w załączeniu do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad.9 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu będącej podstawą do 

ustalenia zwrotu kosztu rodzicom dowożącym dzieci, młodzież i uczniów niepełnosprawnych do 

placówek oświatowych. 

Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że jest to naprawianie uchwały, którą podjęliśmy w poprzednim 

roku, która zdaniem nadzoru była niedoskonała, bo nie obejmowała możliwości dowożenia tych dzieci 

do placówek oświatowych przy pomocy motocykla i motoroweru, a teraz to doprecyzowujemy i będzie 

ten motocykl i motorower też i stawki dla nich.  

Radny p.A. Baran stwierdził, że dla mnie jest to trochę śmieszne, bo ja sobie nie wyobrażam, żeby  

rodzic dowoził motorowerem, czy motorem dziecko niepełnosprawne.   

Za podjęciem uchwały głosowało 12 Radnych. Imienny wykaz z głosowania w załączeniu do 

niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr LXIII/ 467/2023 w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu będącej 

podstawą do ustalenia zwrotu kosztu rodzicom dowożącym dzieci, młodzież i uczniów 

niepełnosprawnych do placówek oświatowych w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.10 

Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia 

pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku i żywności dla osób i 

rodzin objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.M. Drawski. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystki i Spraw Socjalnych przedstawił  Radny 

p. M.Kubik 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.J. Schűtzmann. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Radny p.A.Baran zapytał, ile rodzin objętych jest tym posiłkiem? 

p.G.Formela odpowiedział, że sam posiłek to udzielamy tylko na terenie szkoły, jeśli chodzi o posiłek. 

Formą pieniężną to nie jestem w stanie teraz konkretnie  odpowiedzieć  ile rodzin jest objętych. Jest to 

duże wsparcie dla rodzin, ponieważ jeżeli są osoby niepełnosprawne bądź starsze to właśnie mają 

możliwość z tego właśnie programu rządowego dofinansować jeszcze budżet rodziny.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy te osoby dostają posiłek w naturze, czy jest ekwiwalent 

pieniężny? 

p.G.Formela odpowiedział, że wtedy jest zasiłek celowy czyli środki finansowe, bądź jeżeli istnieje 

zagrożenie marnotrawienia tych środków to dajemy talony do wykorzystania w sklepach. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy to jest z tego programu wszystko „Posiłek w szkole i w 

domu”? 

p.G.Formela potwierdził,  że to jest kwalifikowane z tego programu. To jest podniesienie kryterium ze 

150 do 200% i to jest dostosowanie przepisów do Uchwały Rady Ministrów.  

Radny p.A. Baran zapytał, czy gmina dostaje środki zewnętrzne na to wszystko. 

p.G.Formela odpowiedział, że program jest tak finansowany w założeniu,  że 60% to są środki 

dofinansowane z Rządu, a 40 % gminne, ale jest możliwość pisania zawsze o obniżenie środków 

własnych do 20% co, co roku czynimy i lata ubiegłe zawsze były obniżone, że 20% tylko jest środków 

własnych.  

Radny p.A. Baran zapytał, ile gmina dokłada do tego interesu? 

p.G.Formella odpowiedział, że jeżeli przykładowo zasiłek celowy jest 100zł to 20 zł z tego jest z gminy.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy teraz po podniesieniu tego kryterium to grupa osób, która 

będzie mogła z tego skorzystać zmniejszy się? 
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p.G.Formela odpowiedział, że zwiększy się. Będziemy mieli możliwość dofinansowania właśnie osób, 

które mają najniższe świadczenia emerytalno-rentowe. 

Radny p.A.Baran zapytał, jaki Wy macie wpływ na to, na kontrolę nad tym? 

p.G.Formela odpowiedział, że nie ma takiego 100% wpływu na to, co dana osoba z tym zrobi. Jedynie 

możemy, jeżeli istnieje możliwość zmarnotrawienia tych środków to możemy stosować formę 

niepieniężną. Jak taka osoba kupi jakieś artykuły i potem je sprzeda, to  na to wpływu niestety nie 

mamy.   

Za podjęciem uchwały głosowało 12 Radnych. Imienny wykaz z głosowania w załączeniu do 

niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr LXIII/ 468/2023 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku i żywności 

dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2019-2023 w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.11 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 

posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w 

postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem   

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.M. Drawski. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystki i Spraw Socjalnych przedstawił  Radny 

p. M.Kubik 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.J. Schűtzmann. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 Radnych. Imienny wykaz z głosowania w załączeniu do 

niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr LXIII/ 469/2023 w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w 

formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego 

w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem   

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.12 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023r.  

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.M. Drawski. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystki i Spraw Socjalnych przedstawił  Radny 

p. M.Kubik 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.J. Schűtzmann. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Radny p.A.Laskiewicz poinformował, że znowu jest przerzucanie pieniędzy na przedszkole i zapytał, 

ile pójdzie pieniędzy na przedszkole, bo ciągle jesteśmy zapewniani, że jest już koniec? 

Wójt Gminy odpowiedział, że pewne rzeczy zawsze wychodzą w trakcie realizacji tego przedszkola.  

p.M.Stypa odpowiedział, że nie jestem w stanie powiedzieć,  ile jeszcze  będzie kosztować. Teraz 

pojawiają się takie zadania i urządzenia, które mają wspomóc działanie placówki. Roboty budowlane 

zostały zakończone, także nie są to prace związane z budową, tylko już teraz docelowo z samym 

funkcjonowaniem i usprawnieniem pracy Pań przedszkolanek i całej obsługi.   

Za podjęciem uchwały głosowało 12 Radnych. Imienny wykaz z głosowania w załączeniu do 

niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr LXIII/ 470/2023 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023r. w załączeniu do niniejszego 

protokołu.  
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Ad.13 

Wolne wnioski i informacje. 

Radny p.J. Schűtzmann powiedział, że chciałbym nawiązać do wczorajszego święta tutaj w naszym 

obiekcie, konkretnie w tym miejscu, który został sporządzony i przygotowany profesjonalnie. Lepiej nie 

było można chyba  tego przygotować. Wielkie słowa uznania dla Kierownika, dla wszystkich, którzy 

współdziałali, tylko zastanawiam się dlaczego to miejsce zostało wybrane, ponieważ były tu tłumy 

ludzi. Mamy piękny obiekt, który świecił wczoraj pięknie z daleka reklamą, parking wolny, Zblewo 

zablokowane i nie można było w żaden sposób tutaj usprawnić no i właśnie, co stało powodem, żeby 

tam, jak inne lata zorganizować to na terenie miejscowej, ładnej hali sportowej?   Kto decyzję podjął o 

takiej właśnie lokalizacji? Wiadomo z góry, że Zblewo zawsze w takich sytuacjach odwiedza wiele 

osób, angażują się. Przecież to tutaj wczoraj wyśmienicie wyglądało, no  niesamowita sprawa. 

Przewodniczący Rady Gminy zauważył, że Pani Kierownik wyszła i poprosił, aby przyszła, bo ma też 

do  niej zapytania i uwagi.  

Radny p.A. Baran zapytał Pana Wójta, bo w budżecie przyjęłyśmy do inwestycji sześć tych odcinków 

dróg z Ładu, bo pieniądze już są, a kiedy mniej więcej się rozpoczną prace? 

Wójt Gminy odpowiedział, że tak naprawdę Państwo wiecie doskonale, że ta dokumentacja, to  jest 

jakby pierwszy etap, ona zawsze budzi wiele wątpliwości i jest czasochłonna. Pan Mateusz na ten 

temat  najlepiej potrafi się wypowiedzieć jako osoba techniczna w tym zakresie. W tym roku będziemy 

chcieli zrealizować te wszystkie inwestycje tak naprawdę z Polskiego Ładu. Także ogłosimy przetarg 

na te sześć dróg, dróg gruntowych w wymiarze Polskiego Ładu. Ja tutaj zagrożenia tak  naprawdę nie 

widzę, bo w 100% one będą finansowane ze środków zewnętrznych. Będziemy chcieli ten wkład 

własny ewentualnie włożyć i to wszystko. Natomiast technicznie to może trochę potrwać. Na pewno w 

pierwszej kolejności będzie ogłoszony przetarg na Semlińską plus Młyńska. Potem kanalizacja, potem 

drogi. W takiej kolejności to pójdzie i te drogi będziemy realizować i kanalizację i Semlińską plus 

Młyńską i oczywiście salę gimnastyczną będziemy kontynuować, tą realizację z 2022r.   

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy to  będą te drogi, które tam były wcześniej w ubiegłym roku 

przyjęte w planie, te drogi z programu tzw.  popegeerowskiego?  

Wójt Gminy potwierdził to dodając, że tam jest 98 % dofinansowania zewnętrznego w przypadku dróg, 

95% jest dofinansowania w przypadku kanalizacji, a w przypadku Semlińskiej plus Młyńskiej, z tego 

względu, że te środki można łączyć, dofinansowanie będzie w większym wymiarze, nawet 100%.    

Radny p.J. Schűtzmann, z uwagi na to, że Pani Kierownik GOK wróciła na salę powtórzył swoje 

pytanie. Powiedział, że bardzo chciałbym tutaj skierować szczególne słowa podziękowania za 

przygotowanie, dotyczy wczorajszego święta. Przygotowano to święto  w sposób rewelacyjny, 

niesamowita sprawa, wszystko przebiegało elegancko wyglądem zewnętrznym i wewnętrznym, tylko 

miejsce, lokalizacja, mało miejsca. Dlaczego decyzja zapadła, że to tutaj, gdyż tutaj praktycznie były 

tłumy? To można potwierdzić, zobaczyć. Dlaczego nie zostało to zrobione jak w innych  latach na 

terenie hali, która ma miejsca parkingowe i  pojemność jest o wiele, wiele większa?  Tutaj naprawdę 

było ciasno. 

p.A.Osowska odpowiedziała, że przyszła do nas pani Ewa Niemczyk z zapytaniem, czy wspólnie 

zorganizujemy z nią Wielką Orkiestrę Świątecznej Pomocy. My oczywiście z wielką przyjemnością 

przystaliśmy na propozycję Pani  Ewy. Mówiła, że w tym roku w szkołach się nie odbędzie WOŚP, a 

chciałaby to kontynuować i dlatego padła propozycja naszego ośrodka, z czego my się bardzo 

cieszyliśmy i  wspólnie przystąpiliśmy do prac.  

Radny p.J. Schűtzmann powiedział, że odnośnie przygotowania to tutaj nawet szpilki nie można było 

wpiąć, bo to było profesjonalnie, no rzecz niesamowita, a w szczególności Pani jako prowadząca 

okazała swoje duże serce i niesamowite zaangażowanie. Także co do organizacji nikt tutaj  nie miał 

pretensji, tylko że po prostu były tutaj tłumy ludzi i był taki dyskomfort trochę.  

p.A.Osowska powiedziała, że tak bym tego nie odbierała, bo muszę powiedzieć, że było 

sympatycznie, przy kawiarence też jeszcze były miejsca. Fakt faktem było dużo osób, nas to bardzo 

cieszy, ale te osoby chciały po prostu być. Gdyby było im ciasno, albo nie odpowiadała im atmosfera, 

myślę, że na pewno by nie  spędzili  tyle czasu z nami. Nasz ośrodek jest taki przyjemny, atmosfera 

jest taka ciepła, także uważam, że to miejsce było odpowiednie.    
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Radny p.J. Schűtzmann dodał, że oczywiście tutaj nikt nie powątpiewa w Pani zaangażowanie i 

ewentualnie osób, które tutaj były, bo one chciały, one jechały z zamiarem, tylko akurat  zastało ich 

tutaj to, co było. Ja tylko tutaj właśnie  podważam takie, co stało na przeszkodzie, że nie została użyta 

hala, gdzie jest przestrzeń. 

Radny p.A.Baran zapytał, co się stało, że w Bytoni nie mogło być na terenie szkoły? 

p.A.Osowska odpowiedziała, ja nie zadawałam nikomu takich pytań. 

Radny p.A.Baran zapytał, czy to było odgórnie, czy co? Dlaczego  w Pinczynie, w Zblewie nie mogło 

być w szkole? 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, Pani dyrektor nie wydawała takich poleceń ? 

Radny p.J. Schűtzmann odpowiedział, że nie.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że sporządziłem takie podziękowanie i chciałbym to 

przeczytać, żeby to wybrzmiało, istota całego wczorajszego wydarzenia, które miało tutaj miejsce i  

odczytał podziękowanie. Podziękowanie  z załączeniu do niniejszego protokołu. Następnie  dodał, że 

za to serdecznie należą się podziękowania tym osobom tu wymienionym i przez kolegów Radnych 

wskazanych, bo była naprawdę heroiczna praca i wczoraj i przygotowawcza praca. Przecież było tyle 

losów, około 1000 losów, każdy był pełen. Później dodatkowo jeszcze było spośród wszystkich 

numerów wylosowane około 200 losów. Licytacja przyniosła takie ogromne pieniądze, zaskakiwała 

tutaj licytantów i wszystkich. Ten wymiar 63 tyś zł, przy praktycznie stosunkowo ubożeniu się 

społeczeństwa, pokazuje  jak ludzie potrafią się otworzyć na coś takiego i jak potrafią się zjednoczyć 

ze sobą i nawet w tych licytacjach rywalizować z godnością, żeby ten cel zbierania, akurat w tym 

momencie na urządzenia, które  wspomagają  zwalczanie sepsy,  uczestniczyć . Tam były też osoby, 

tutaj na przykład przez mnie nie wymienione, bo ty byli wolontariusze, których ja nie potrafię wymienić 

z nazwiska i imienia. Tu wymieniłem te trzy główne zespoły, czy Kociewską Familiję, Rokocinianki, czy 

Gminna Orkiestrę Dętą, ale byli też pojedynczy artyści, byli tacy młodzi ludzie, był tata z córką. 

Naprawdę warto tu było być, bo to było ogromne wydarzenie i wszystkim, którzy się w to włączyli 

bardzo serdeczne, ogromne podziękowania się należą. Sala zareagowała brawami. 

Radny p.Z. Bahr poinformował, że nie ma Pani Kierownik, a to jej się należą brawa.  

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że ja jej to przekażę, ja nie dawałem polecenia wychodzenia 

Pani Kierownik.  

Radny p.Z. Bahr  stwierdził, że tak się kobieta wzruszyła, to może jest okazja,  żeby poczekać chwilę.  

Po uzyskaniu informacji, że Pani Kierownik nie wróci na salę, Przewodniczący Rady Gminy  

powiedział, to ja Jej daję ten egzemplarz, a następnego tutaj zaraz ksero robię. 

Radny p.Z. Bahr  poinformował, że nikt nie przewiduje nigdy ile osób przyjdzie. Tutaj widzę, że to 

Panią Kierownik zabolało, bo organizacja naprawdę, to co Pan tutaj mówił, wymaga naprawdę 

poświęcenia, dużo pracy, także mowa, że tu ciasno i tak dalej, patrzmy na to, co tutaj się działo. Jest 

duży plac, gdzie można te 100 m przejść. No nie czepiać się, że tutaj nie można było  zaparkować, tu 

nie można było tego, tu nie można było tego. My przeżyliśmy w Pinczynie wiele z Panią Ewą właśnie 

takich akcji, finału Orkiestry. Też miejsca parkingowe były zawalone, w szkole był tłok. Pan 

Przewodniczący kilka razy był  i nikt nigdy do niczego się nie czepiał. Najważniejsza była idea tego,  

co robiliśmy. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że  tutaj też  nikt się nie czepiał niczego, tylko wskazał 

pewne mankamenty, czyli powiedzmy małą salę w stosunku do tych, którzy tam byli. 

Radny p.Z. Bahr dodał, że widocznie to Panią zabolało no i wielkie brawa się dla Pani Anety należą. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał Panią Kierownik, czy Pani Aneta nie przyjdzie? 

p.E.Bielska – kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej odpowiedziała, że nie przyjdzie. Obrabiają 

projekt, mają teraz inne prace. Bardzo dziękuje, ale było to dla niej bardzo wzruszające.    

Radny p.Z. Bahr poinformował, że chciałaby bardzo podziękować Panu Wójtowi, bo tyle było nieraz 

zamieszania o drogę Semlin-Krąg. Jumby zostały  naprawione, zostało to ładnie zrobione, a przede 

wszystkim to dotrzymanie słowa, że ten łuk, gdzie była ta dziura został ładnie zrobiony. Ludzie są 

zadowoleni, bo rozmawiałem z ludźmi. Teraz jak jest dużo błota, ta droga została naprawiona tam, 

gdzie  były te najbardziej zniszczone jumby.  
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Radny p.A.Laskiewicz też podziękował bo jest użytkownikiem tej drogi, a następnie zwrócił się do 

Wójta z prośbą, bo tutaj cały czas Wójt informuje ludzi, że będzie sześć dróg robione. Czy można 

określić w ilu metrach? 

Wójt Gminy odpowiedział, że to są w Borzechowie trzy drogi: Spacerowa, Leśna i Polna, w 

Radziejewie to jest droga za świetlicą, w Miradowie droga do szkółki i w Białachowie do Twardego 

Dołu. Zakres i wymiar to jest znak zapytania Szanowni Państwo. Wiecie dlaczego? Bo te ceny 

spadają. Ja nie podałem specjalnie tutaj w Polskim Ładzie  tego zakresu, żeby się wpleść w 

scenariusz finansowy, wymiar finansowy tych inwestycji. Będziemy o tym oczywiście rozmawiać, 

będziemy chcieli jak największy zakres, zobaczymy jak przetarg wyjdzie, zobaczymy jak się będzie 

działo. To może być 200-300 metrów, minimum na pewno 250 m każdej drogi.  

Radny p.Z. Bahr powiedział, że w tygodniu  starałem   się dodzwonić do Pana Filipa i w końcu się 

dodzwoniłem do Pana, który się zajmuje się oświetleniem. Ja wiem jaka jest sytuacja finansowa,  

trochę może  napięta, ale mi chodzi ciągle o tą jedną lampę na przejściu w kierunku Jezierc, bo tam 

jest tak niebezpiecznie, dużo osób zaczyna się poruszać pieszo i niektóre dzieci idą pieszo do szkoły 

z Semlina do Kleszczewa. Także bym prosił, jeżeli takie środki by były. Tam chodzi o jedną lampę w 

najbardziej niebezpiecznym miejscu.  

Wójt Gminy powiedział, że przyjął ten wniosek.  

Radny p.J.Czubek powiedział, Panie Wójcie prosiłbym, kiedyś zwracałem też już na to uwagę, o 

zwrócenie się do zarządcy drogi tutaj  214 i  22. To nasze skrzyżowanie z Borzechowa w kierunku  

Zblewa jak się jedzie. Pan Wójt  na pewno też się spotkał z takim problemem. Jeżeli jedzie jednoślad, 

powiedzmy jakiś motorower, się zatrzymuje na tym skrzyżowaniu, oświetlenie nie zadziała. Niestety 

nie łapie tego motorowerzysty i tworzy się kolejka, lub jak ktoś stanie troszeczkę przed tym, to też nie 

zadziała ten czujnik. Tam jest chyba coś z tym czujnikiem nie tak, bo jak się z góry jedzie to czujnik 

dużo wcześniej łapie, a właśnie z kierunku od Borzechowa to jest problem z tym czujnikiem, że nieraz 

tworzy się kolejka gdy ktoś tam stanie 5-7 metrów przed linią i czujnik już go nie  łapie, a ludzie nie 

wiedzą. Stoi osoba z jednośladem i czujnik nie wyłapie i stoi, stoi i za nim stoją samochody. 

Radna p.I.Rutkowska  poinformowała, że jest tabliczka założona na słupie przed światłami, że dojedź 

do linii, bo światła na żółto. Od strony Borzechowa właśnie jest. 

Radny p.J. Czubek dodał, że jeszcze jest problem, jednoślad stanie i go czujnik nie złapie.  

Radny p.M.Drawski poinformował, że mam ciężki motocykl, ale też nie łapie na tym skrzyżowaniu, o 

którym Pan Janusz mówi. Jest prawie 400kg wszystkiego razem i też to nie łapie.  

Pan Sekretarz powiedział, że będziemy w piątek w Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad  i 

poruszymy ten temat.  

p.S.Cieszyński – kierownik Posterunku Policji poinformował, że aby rozwiązać ten problem, bo ja 

pierwszy raz słyszę, że taki tam problem na tym skrzyżowaniu jest, ja zobowiążę dzielnicowego Gminy 

Zblewo, żeby wystąpił do Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad o zajęcie się też tą sprawą, bo mamy 

taką możliwość i wystąpimy też z taką informacją.  

Radny p.J.Czubek zauważył, że może ta tabliczka jest, ale czemu tutaj u góry można stanąć jeszcze 

przed przejściem dla pieszych i jest dużo większa odległość i czujnik łapie. A niestety od strony 

Borzechowa nie łapie czujnik. 

Radny p.M.Drawski dodał, że takich skrzyżowań jest więcej w naszym województwie. Jeżdżąc 

motocyklem od czasu do czasu spotykam się z czymś takim.  

Radny p.J.Czubek zwrócił się z prośbą o tę ulicę Szkolną. Nie wiem, słyszałem,  że to już w Powiecie 

było o zmianę tej prędkości ruchu z 40 na 50,  że tam jakieś posiedzenie się nawet odbywało w 

Powiecie. No nie wiem, nic się  nie dzieje. Mamy teraz piękną ścieżkę rowerowo-pieszą i dalej mamy 

tą 40. Ja wiem, że to jest na drodze głównej stoi ten znak  pod terenem zabudowanym, gdzie to 

dotyczy całej miejscowości ta 40, ale czy tego nie można w końcu jakoś zmienić.  

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, to wygląda taka sytuacja, bo zawsze kategoria, tu nie ma 

drogowca, kategoria wyższego rzędu decyduje o warunkach, przepisach na drogach niższego rzędu. 

Uzgadnianie  z Powiatem podniesienia prędkości do 50 nic  nie da, jeżeli to będzie pod białą tablicą 

jadąc od strony  Lubichowa, czy od Zblewa. 

Radny p.J. Czubek dodał, że wiem o tym, że Radni Powiatowy też się zwracali właśnie już na 

Powiecie i  nie wiem ja to tam dalej potoczyło. 
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Przewodniczący Rady Gminy wtrącił, że to trzeba się zwrócić do zarządcy drogi. 

p.R.Klimowicz – sołtys wsi Borzechowo powiedziała, że odnośnie ul. Szkolnej mam prośbę. 

Radny p.J. Czubek przerwał wypowiedz Pani Sołtys  mówiąc, że ja chciałbym dokończyć, bo się 

rozchodzi o przejście, tak. My już rozmawialiśmy z panem Wójtem o tym problemie na przejściu dla 

pieszych, o tej wodzie, gdzie stoi dalej. 

p.R.Klimowicz – sołtys wsi Borzechowo dodała, że od początku, było tyle razy zgłaszane, ja 

przywoziłam zdjęcia, pokazywałam. Ulica jest po prostu nieprzejezdna w czasie deszczu. Po co nam 

ta ścieżka, po co  nam ten chodnik, jak ludzie idą  tym chodnikiem, a samochód przejedzie, jest 

ograniczenie, jedzie wolno, a każdy prawie jest opryskany. To już było poprawiane przez Starogard, 

było poprawiane, ale tak poprawili, że przy szkole poprawili, bo tam jest  wzniesienie, teraz tak 

poprawili, że na wzniesieniu  nie ma, tylko jest na chodniku ta kałuża zawsze. Jak się kończy przejście 

na ścieżce jest duża kałuża. A ten cały ciąg aż do Wirt po prawej stronie zawsze są kałuże. Były, 

może teraz są mniejsze i chcielibyśmy, aby to po prostu naprawić, bo to już trochę trwa.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że ma następny apel. Jest to apel do Rady Gminy i Wójta 

Gminy mieszkańców ul. Sportowej, przy Stadionie i ul. Polnej w Zblewie i odczytał ten apel. 

Apel w załączeniu do niniejszego protokołu.  

Następnie Przewodniczący Ray Gminy dodał, że  do tego apelu, do tego wniosku, skierujemy go do 

biura Rady i do Pana Wójta, są załączone podpisy mieszkańców. To też myślę, że taki apel będzie też 

wzmocnieniem tych działań gminy  i tego apelu, który Rada Gminy i Pan Wójt dzisiaj  podjęliśmy. Im 

więcej takich głosów poparcia, tym szansa na skuteczną zmianę w kierunku, który jest przez 

mieszkańców i przez na oczekiwany.  

 

Godz. 17
17 

 obrady opuścił Radny p.W.Birna. 

 

p.T.Boszka – sołtys wsi Pinczyn zapytał się, jak wygląda sytuacja z projektowaniem i ogłoszeniem 

przetargu na dokończenie tego odcinka na ul. Mostowej przy drodze powiatowej. Kontynuując swoją 

wypowiedź chciałbym podziękować Panu Wójtowi za to, że w Pinczynie  chodnik, dzięki uporowi Pana 

Wójta i rady sołeckiej powstał za drzewami, przez co nie mamy tego problemu, który w tej chwili jest 

na drodze w Borzechowie, gdzie właśnie cały czas było podkreślane, że w Pinczynie będzie też 

występowało to oblewanie użytkowników drogi. My w tej chwili mamy problem, że trzeba jeszcze ten 

jeden element na Mostowej dokończyć i jak tam wygląda sytuacja po spotkaniu z Panem Starostą, 

które odbyło się  w zeszłym roku. Jak wygląda ten proces zaprojektuj i wybuduj? 

 

Godz. 17
20 

  Radny p.W.Birna wrócił na obrady.  

 

Wójt Gminy poinformował, że z całą świadomością to powiem, bo to też było obiecane nie tylko przez 

pana Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych, ale także przez Pana Starostę na spotkaniu z Radnymi. 

To  były słowa Pana Starosty i to mogę publicznie też powiedzieć. Jestem przekonany, że słowa Pan 

Starosta dotrzyma, że w tym roku  będzie zrealizowany ten chodnik. Ja się po prostu też w to nie 

mieszam. To co mogliśmy zrobić z naszej strony, Urzędu i samorządu zrobiliśmy, bo my zrobiliśmy, 

zrealizowaliśmy dwa odcinku. Po naszej stronie jest realizacja 100%, został odcinek po stronie 

Powiatu. Takie było od początku porozumienie i w tą stronę  po prostu to wszystko idzie. W tym roku 

ma być gotowy.  

Radny p.J. Czubek powiedział do sołtysa, że w Borzechowie nie było możliwości pociągnięcia za 

drzewami. Chociaż to poszło za drzewami, gdzie było można to było, ale cieszy mnie bardzo, że w 

ogóle ta ścieżka powstała. Natomiast jeżeli jestem przy głosie Panie Wójcie, jest to moja trzecia już co 

prawda kadencja radnego i zawsze na każdej kadencji zwracałem się o taką ścieżkę rowerowo – 

pieszą, nawet powiedzmy chodnik, nawet nie szeroki na ul. Lipowej. Zawsze, Pan Wójt wie, 

dostawaliśmy odpowiedź od zarządcy drogi, że to będzie robione, będzie możliwość jak  będzie 

modernizacja tej drogi i tak dalej. Dziwię się tylko teraz, że zarządca drogi piękną taką ścieżkę 

rowerowo- pieszą pozwolił zrobić przy 214 z Bietowa do Lubichowa i nic nie miał na przeszkodzie, a u 

nas tyle razy zwracaliśmy się z tą prośbą. Przecież chodziło, już teraz może chodzi trochę mniej 

dzieci, ale Pani Dyrektor pewnie wie, że 1/3  dzieci kiedyś chodziła z ul. Lipowej w kierunku 
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Borzechowa do szkoły. Naprawdę bardzo dużo i zawsze była ta prośba o zrobienie czy jakiejś ścieżki 

rowerowej, czy jakiegoś chodnika już nie za szerokiego, żeby to powstało. Zawsze było przez 

zarządcę drogi odrzucone, bo tam będzie modernizacja tej drogi, dopiero wtedy, a kurczę jednak 

Lubichowo postarało się i powstała piękna ścieżka rowerowo-piesza. Może spróbujmy jeszcze raz. 

Wójt Gminy poinformował, że Zblewo się bardzo starało i Wójt się bardzo starał Szanowni Państwo, 

żebyście mieli to takie obiektywne spojrzenie. My robiliśmy modernizację chodników tych upadających 

w Borzechowie, w Zblewie, których nie było i przekazaliśmy je Zarządowi Dróg Wojewódzkich Urzędu 

Marszałkowskiego. I to było wydane steki tysięcy naszych pieniędzy z budżetu gminy, gdzie nie 

powinniśmy wydawać, gdzie Zarząd Dróg Wojewódzkich  powinien to wydać. Ja byłem w Zarządzie, 

byłem u Pana Marszałka. To są dwa akcenty. Pierwszy to jest Kościerska i ul. Lipowa, gdzie było 

złożone tysiące tak naprawdę podpisów. W pierwszym wymiarze, odsłonie idzie ul. Kościerska, z którą 

tak walczymy. Jaka jest różnica? Różnica jest taka, że dofinansowanie ma być i ma być realizacja 

prawie  w 100% przez Zarząd Dróg Wojewódzkich, przez Urząd Marszałkowski. Dlatego może są i 

takie tarcia, ale wiem jedno, bo byłem na tym Zarządzie, bo tak naprawdę od 2016 roku toczy się ta 

cała batalia odnośnie tych chodników. Ja to podkreślam jednoznacznie i  ul. Lipowa i Kościerska są 

dla mnie  bardzo ważne i chodniki. 

 

Godz. 17
23 

 obrady opuścił Radny p.M.Drawski 

 

Wójt Gminy w dalszej części swej wypowiedzi powiedział, że w tym roku podobno, to już wiem na 

pewno, że ma być realizacja w pierwszej kolejności ul. Kościerskiej, a potem w drugiej odsłonie to 

Borzechowo. Nie wiem w jakim wymiarze, natomiast to jest na zasadzanie takiej,  że jest partycypacja. 

Nie do końca Zarządowi Dróg Wojewódzkich zależy  na chodnikach, bardziej na drogach, a tam gdzie 

Lubichowo, czy Skarszewy realizują te drogi przy drogach wojewódzkich, czy Stara Kiszewa, ale tam 

partycypacja jest po 50% i to są ogromne, horrendalne koszty. Dla naszego budżetu ja będę chciał, 

aby to były jak najmniejsze koszty, dlatego tak będziemy się starać, aby to było prawie 100% 

dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego.  

Radny p.J.Czubek podziękował Panu Wójtowi dodając, proszę mnie źle nie zrozumieć, tylko 

chciałbym, żeby po prostu ponawiać to, żeby była jakakolwiek możliwość  dofinansowania, to 

prosiłbym bardzo o pamięć. Nie wiem właśnie jak tam Lubichowo, czy  było 50 na 50% czy zarządca 

drogi tam dofinansował, no nie orientuję się.  

Wójt Gminy powiedział,  że jest taka opcja, albo  jest po 50%, a wcześniej było nawet tak, że 80% 

płaciły gminy, a 20% się tylko dokładał w wymiarze kostki Urząd Marszałkowski.   

Radny p.A.Baran zapytał, Panie Wójcie, od Kościerzyny do Kornego ile tam jest kilometrów i piękna 

ścieżka pieszo – rowerowa jest zrobiona? Tam nikt nie mieszka przy tej ścieżce. 

Przewodniczący Rady Gminy zauważył, że to jest droga krajowa nr 20 i to nie można w ogóle 

porównywać, bo są inni inwestorzy. Zgadzam się z tym, że tam nikt nie mieszka, ale takie są decyzje.   

p.T.Boszka – sołtys wsi Pinczyn powiedział, mi nie chodziło, żeby  wprowadzać jakieś animozje 

między Borzechowem, a Pinczynem. Chodziło mi o to, że nam w Pinczynie nakazano wyciąć te 

drzewa, które w Pinczynie rosną na Zblewskiej i na Mostowej, aby wybudować chodnik przy krawędzi 

jezdni, co było od początku podnoszone, że wtedy będą osoby korzystające z tego chodnika utaplane 

w błocie od samochodów, a w tej chwili na pewnym etapie na wysokości suszarni jest już problem, bo 

tam też  się asfalt zapada i problem będzie tak jak w Borzechowie, że dojdzie do jakiejś erozji 

nawierzchni na tym odcinku i za chwilę  będziemy musieli wnioskować o remonty w tych miejscach, a 

Zarząd Dróg Powiatowych niestety proponuje takie rozwiązania jakie rozwiązuje. Można z nimi 

wchodzić  w jakiś konflikt lub nie. Ja jestem zdania, że musimy wchodzić w ten konflikt i dbać o nasze 

sprawy, a nie żeby im było fajnie, bo oni  nie chcą w ogóle najlepiej tych chodników robić. Tu jak 

najbardziej popieram i Pana Przewodniczącego starania o to, żeby ten chodnik miał rozwiązany temat 

tego odwodnienia, ale też uważam, że  to w jakimś sensie jest w tej chwili już problem po stronie 

Zarządu Dróg Powiatowych, a nie wszystko na Wójta akurat zwalać. No dużo można, ale akurat w tym 

wypadku, tak jak uważam, że w Pinczynie On już też nie jest odpowiedzialny za to, żeby realizować 

ten ostatni etap chodnika na Mostowej. To co Pan Przewodniczący powiedział, ma  jakieś tam 

zadanie, żeby przekazywać te nasze głosy dalej, a konflikt z Zarządem, czy  naszych  mieszkańców, 
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czy też Szanownej Wysokiej Rady z Zarządem Dróg Powiatowych i informowanie Rady Powiatu, która 

też w dużej mierze wielu rzeczy nie wie, bo Rada Powiatu Starogardzkiego nie wie na przykład, że w 

Piesienicy będą już szlabany stały przy modernizacji linii 203. Komisja infrastruktury w ogóle się tym 

nie interesuje, dlatego prosiłbym Wysoką  Radę, Pana Przewodniczącego, wszystkich trzech 

Przewodniczących, żeby też taki apel wystosować odnośnie modernizacji tej  linii  kolejowej i to też do 

wszystkich możliwych samorządów, bo w tej chwili tu  akurat  Pan Bogdan rozdał temat do 

Regionalnej Dyrekcji Ochrony  Środowiska o przygotowanie decyzji środowiskowej. Ja już od razu 

powiem, że w Pinczynie będę się starał zgłosić, aby obronić dwa drzewa, które są w Pinczynie po 

prawej stronie przed przejazdem kolejowym. Jeżeli  drzewa mają być wycięte, bo my planujemy sobie 

wybudować przejście pod torami w tym miejscu. Przejście można zrobić w miejscu, gdzie nie ma 

drzew, a te drzewa już tam rosną taki szmat czasu, że pamiętają tak wiele pokoleń w Pinczynie, że są 

przede wszystkim warte tego, żeby je zachować. Jeśli ktoś przesyła odpowiedź, w tym wypadku 

akurat Polskie Koleje Państwowe przysyłają do mnie odpowiedź, że drzewa będą musiały zostać 

wycięte, no to jest taka sama sytuacja. To my jesteśmy na tym terenie gospodarzem jako Rada 

Gminy, jako mieszkańcy i do nas powinni się w jakimś sensie się dostosowywać, a mamy mocną kartę 

w dłoni, bo nas jest już  ponad 12 tysięcy. Nie jesteśmy jakimś tam  najmniejszym samorządem, z 

którym nie należy się liczyć. Dziękuję Panie Przewodniczący. 

  

Godz. 17
29 

 obrady opuściła Radna p.I.Rutkowska  
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Zakończenie.       

Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 17
30

,  Przewodniczący Rady Gminy  zamknął  LXIII 

Sesję Rady Gminy Zblewo. 

Nagranie z sesji stanowi załącznik do protokołu.  

 

Protokółowała 

A.Zalewska        Przewodniczący Rady Gminy 

 

          Leszek Burczyk  

 

 

 


